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KOMMUNEQARFIK SERMERSOOQ
Forvaltning for Velfærd og Arbejdsmarked

Ulloq / Dato: 26-06-2023
Sagsnr.: EMN-2021-11561
Sull. / Sagsbeh.: anlh
Dir. tlf.: 368156
Mail: SI@sermersooq.gl

Referat af Ældrerådsmøde

Mandag den 26. juni 2023, kl. 15:00.
Sted: Mødelokale 2. sal i Forvaltningen for Velfærd og Arbejdsmarked.

Deltagerliste:
Marianne Jensen (Formand)
Kirsten Holm (Medlem)
Daniel Blytmann (Medlem)
Jakob Thorsen (Medlem)
Naja Anelouise Heilmann (Sekretær)
Karen Lund Mølgaard (Fagchef i ældreområdet)
Mie Skou Larsen (AC-Fuldmægtig)

Afbud:
Dorthea Josefsen (Suppleant)

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt.

2. Gensidig orientering

2.1 Fra formanden:

2.1.1 Proces for nyt ældrerådsmedlem

Formanden for Ældrerådet ønskede, at forvaltningen redegør for processen for,

hvordan den manglende plads i ældrerådet skal besættes.
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2.1.2 Pressemeddelelse

Formanden for Ældrerådet meddelte, at hun igen vil fortsætte med at lave et 

udkast til en pressemeddelelse sammen med ældrerådsmedlem Kirsten Holm, 

da færdiggørelsen af sidste mødes referat afklarede de sidste ting i samarbejde 

med administrationen. 

2.1.3 Møde i Danmark

Udover Ældrerådets ordinære møde d. 11. januar 2023, har Center for 

Folkesundhed i Grønland, interviewet ældrerådet om deres forskning af 

fødselsbetjening i Grønland.  

Formanden for Ældrerådet har efterfølgende deltaget i et møde i Danmark på 

baggrund af sin personlige erfaring, hvor mødet handlede om lokal 

fødselsbetjening. 

Formanden meddelte, at alle deltagende lande havde en ældre repræsentant. 

Dette påviste endnu en gang, hvor udbytterigt det er for alle parter at involvere 

de ældre.

2.2 Fra forvaltningen – status på ældreområdet

2.2.1 Midler til ældreområdet

Fagchef for Ældreområdet fremlagde om bevilgede midler til ældreområdet, som 

Kommunalbestyrelsen har besluttet.

2.2.2 Personale

Fagchef for Ældreområdet meddelte, at de har ansat en leder på Ippiarsuk pr. 1.

juli 2023.

2.2.3 Sektorplan

Fagchef for Ældreområdet meddelte, at en opdatering af ældresektorplanen 

udarbejdes og forventes at være færdig inden udgangen af året.
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2.2.4 Ekstraordinært valg til Ældrerådet

Fagchef for Ældreområdet meddelte, at ekstraordinært valg til ældrerådet er 

blevet offentliggjort. 

2.2.5 Undersøgelse af ældres vilkår

Fagchef for Ældreområdet meddelte, at der er ved at blive opslået en stilling til 

arbejdet med undersøgelsen.

2.2.6 Frivillige

Fagchef for Ældreområdet meddelte, at frivillighedsordningen på plejehjemmene 

er igangsat. De frivillige begyndte d. 17. juni 2023, og arbejder i 2 timer om 

måneden, hvor de f.eks. går ture, besøger eller laver aktiviteter med ældre. 

2.2.7 Mad for de ældre

Fagchef for Ældreområdet meddelte, at kosten i Utoqqaat Illuat og Ippiarsuk er 

forbedret. Det er planen, at kostforbedringer også skal indføres på de andre 

plejehjem. 

2.3 Fra andre

2.3.1 Plejehjemsbeboere

Ældrerådsmedlem Kirsten Holm spurgte, om beboere på plejehjem har deres 

egen WIFI-internet, eller om de bruger plejehjemmets internetforbindelse.

Fagchef for Ældreområdet følger op på spørgsmålet.

3. Dagsorden

3.1 Præsentation af analyse om ældre i Kommuneqarfik Sermersooq

Ældrerådet har ønsket, at der bliver lavet en undersøgelse af ældres vilkår i 

Kommuneqarfik Sermersooq. Ældrerådet afholdt i december 2022 møde med Udvalg 

for Velfærd og Arbejdsmarked, hvor udvalget godkendte, at forvaltningen kan gå videre 

med opgaven. Det er Ældrerådets ønske, at en dybdegående 

spørgeskemaundersøgelse om de ældre forhold og trivsel i Kommuneqarfik 
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Sermersooq kan tjene som udgangspunkt, når der skal træffes beslutninger for de 

ældre i kommunen. 

På den baggrund præsenterede AC-fuldmægtig Mie Skou Larsen fra Staben i Velfærd 

og Arbejdsmarked en minianalyse af ældreområdet i Kommuneqarfik Sermersooq 

baseret på kvantitative data (se bilag). 

Bilag

1. Minianalyse af ældre

3.2 Forvaltningens fremlæggelse af ældrepolitik 

Fagchef for Ældreområdet fremlagde ældrepolitikken, der er gældende fra 2016 til 

2026, og kom i den forbindelse kort ind på tiltag og status. 

Ældrerådet besluttede, at drøftelse af ældrepolitikken udskydes til næste møde.

3.3 Naalakkersuisuts ældrestrategi

Fagchef for Ældreområdet meddelte, at Kommuneqarfik Sermersooq værdsætter 

Naalakkersuisuts ældrestrategi, især fokusset på ældrebofællesskaber. Det forventes,

at en nye ældrelovgivning vil være færdigudarbejdet i 2023/2024. 

Ældrerådet besluttede, at drøftelsen af Naalakkersuisuts Ældrestrategi udskydes til 

næste møde.

3.4 Forslag om ansøgning til lokaludvalget om tilskud til seminar

Ældrerådet aftalte, at formandens forslag vedrørende seminar om ensomhed skal 

afholdes. Det skal overvejes, hvordan seminaret skal realiseres og udformes, før det 

tages op igen.

4. Evt.

Ingen.


